
 

Skolebestyrelsen Skæring Skole 
Tirsdag den 29. oktober 2024 

kl. 17.00  –  ca. 19.00 
 

 

Til stede: 

- Martin Skovmøller – Formand og mødeleder 

- Celine Haubold 

- Lars Kristensen 

- Morten Ehrenbjerg 

- Jesper Marius Als – afbud? 

- Louise Eg Svenningsen 

- Anne Sofie Langvardt Krogh (suppleant) 

- Torsten Grosen – medarbejderrepræsentant 

- Mette Møller Steinmetz – medarbejderrepræsentant 

- Elisabeth Drejer (forældreråd SFO) - gæst 

- Repræsentanter fra elevrådet 

- Steffen Sax Pædagogisk leder og referent 

- Anne Schwartz – Skoleleder 

 

  

Mødeleder: Martin 
Mødeobservatør: Steffen  
Referent: Steffen 
 

Ansvarlig: Tid  
Dispone-
ret: 

 

1. Godkendelse af referat 
fra september 
 

Alle 5 min  D og B 

2. Madordning.  
Opdatering fra Victor 
 
Kostpolitik 

Victor/Alle 
 
Vi har fået henvendelse fra 6. årgang på mad-
ordning.   
Vi har fået en henvendelse fra 1. årgang om ti-
den til at spise 
Vi har fået en henvendelse om kostordning, fød-
selsdage og sødesager 
 
Anne har samlet skriv om madordning 

- Madordning har eksisteret i ca. 12 år 
- Anne fortæller lidt om historik og intensi-

on 
 
Vi har ofte drøftet menu, potionsstørrelse, varia-
tion mm.  
 
Victor 
475 elever tilmeldt 

- Lige kommet 37 tilmeldte mere 
- Over 200 elever er tilmeldt mælk 
- Stort disksalg 
- Drøfter fortsat madmod…… 

60 min 
 
 

O og D 
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- Vi spørger ofte til Livretter 
 
Omsætning på 2500 – 3000 kr. om dagen ved 
disksalg 

- Nyt tiltag hver uge 
- Salg til 4. – 9. klasse 

 
På 6. årgang er det en udfordring med suppe og 
fiskedag 

- Flere smider suppe / fisk ud end de an-
dre dage 

- I klasserne oplevede vi, at de ikke spiste 
så meget, og vi kan se, at menuerne er 
blevet ændret.  

- Sandwich kan af og til blive til pastasalat 
 
Fisk tilbydes, da vi mener, at vi skal tilbyde fisk 
 
Oftest serverer vi lys fisk. I uge 46 prøver vi at 
panere rigtigt.  

- Vi dropper af og til fisk = lytter til eleverne 
 
Vigtigt og godt med dialog med eleverne, da det 
er afgørende, at de får spist noget i løbet af da-
gen.  
 
Erfaring: 

- Tomatsuppe er bedst 
- Karrysuppe er ok 
- Indonesiske supper er ok 
- Resten er ikke godt.  

 
Madudvalg 

- Ledelsen, køkkenet, personale.  
- Ingen elever 

 
Mad er tema hos elevrådet. Det fylder meget på 
deres møder. Victor inviteres med på møde med 
elevrådet.  
 
OBS på forventninger til hinanden. Hvad kan 
man få af mængder.  

- Koncept er, at der er mindst kød (et styk-
ke), men der suppleres med mere tilbe-
hør, pasta / salat, grønt 
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OBS på den fortælling, som florerer.  

- Jeg er ikke blevet mæt (jeg har ikke fået 
kød nok) 

 
Længden på måltid / uro 

- Vi har elever, som synes det er svært at 
sidde i festsalen og spise.  

- Konceptet med at vi ikke spiser i klassen 
fastholdes, men vi kan også tage indivi-
duelle hensyn.  

 
Vi er på nogle årgange udfordret med at skabe 
den rette ro.  
 
Kan man sætte skillevæg op i festsalen, evt. 
dug/tæppe/skillevægge 
 
Vi har drøftet uro med lærerne og i indskolingen 
oplever de ikke uro.  
 
God ide med madvogn i begge ender. Giver me-
re ro.  
 
Opfordring fra bestyrelsen til at videndele med 
andre skoler med madordning. 
 
Aarhus Kommune indkalder tre gange om året 
til fællesmøder for alle skoler med madordning.   
 
Lige nu har vi ikke ordning med at give tilskud til 
familier, som ikke har råd til at være en del af 
madordning.  
 
Anne kan undersøge, om der er noget kommu-
nalt.  
 
Kan man overfor forældre synliggøre de tiltag, 
der gøres for at optimere madordningen. 
 
Evt. et nyhedsbrev fra køkkenet en gang i mel-
lem. Små teasere på de ændringer, som kom-
mer.  
 
Annes nyhedsbrev kan bruges.  
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Annes skriv kan evt. lægges på hjemmesiden. 
Anne snakker med Zitha om det 
 
Sukker og søde sager 
Intern undersøgelse (34 deltager) 

- Anne gennemgår undersøgelse 
- Ingen synes, der er behov for regulering 

 
Anne har lavet et forslag til kostpolitik, som 
hun gennemgår (sendes ud med referat). Gø-
res færdig på kommende møde.  
 
Køkkenet 

- Ingen sukker i vores kantineproduktion, 
dog lidt i rugbrød 

- Cookies hver 6. uge 
- Elevrådet får lidt en gang imellem.  

 
Anne/Alle 

3. Opdatering på økonomi 
Regnskabsopfølgning 
Budget 
 

Freddy/  
Anne/ 
alle 
 
Kan vi få bilag fra Freddy 
 
Der er udarbejdet en skolebestyrelsesrapport 

- 20/9 – 2024 
- Udgifter frem til 31/8-24 

 
Regnskab pr. 31/8 underskud på 1,1 mio 
Forventet underskud 1,2 mio 
 
Vi kan blive udfordret i 2025, men vi afventer nye 
budget 
 
Hovedpunkter 

- Forventer ca. 10 sygedage / medarbeder 
- Forventer at vi har stigende udgifter til vi-

karer. Vi har lagt ekstra udgifter ind til vi-
karer 

 
SFO 

- Holder børnetal 
- Forventer lille overskud 
- 4 elever i indskolingen er ikke tilmeldt 

25 min O og D 
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SFO 
- SFOsygefravær faldet. 

 
Byrådsbeslutning for 2025 og frem 

- 50 mio om året som varigt løft 
- 60 mio som engangsbeløb de næste 4 år 
- 50 mio over 4 år 

 
Der kommer temmelig sikkert bindinger på det 
løft, som kommer. Vi afventer.  
 
I alt 560 mio i perioden 2025 - 2028 
 
44 skoler skal fordele ressourcerne.  
 

4. Lejrskole 
Indhold og genbesøg af 
princip 
(sendt som bilag) 
 

Anne/Alle 
 
Princip godkendt i 2022 
 
I ledelsen har vi ikke tænkt at lave om i princip-
pet.  
 
SFO – overnatning 
Forskellige holdninger til overnatning. 

- Alle skal have lov at være med ~ Man skal 
være tilmeldt SFO for at deltage.  

 
OBS på, at det er en principiel beslutning uaf-
hængig af tilmeldte elever. Alternativt skal det 
besluttes i SFO hvert år.  
 
Forslag 

- Ingen overnatning på 0. årg 
- Alle med på 1. og 2. årg 
- Ingen dispensation til 3. årg 

 
Lige nu er nuværende princip gældende, men 
det tages op igen. Anne snakker med Jeppe 
og SFO-personalet og punktet tages op igen i 
november eller januar. 
 
OBS 

- Er overnatning fortsat aktuel i nutidens 
samfund. 

-  

20 min O, D 
og B 
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5. Eventuelt 
 

Anne 
 
Anna – ny lærer er startet mandag i denne uge.  
 
 

10 min O og D 

 

 

 
 
 

 
 


